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Medborgarförslag – Stärk den biologiska mångfalden i Södra 

Boo 
Inkom den 11 mars 2023 

Förslag till beslut 
Natur- och trafiknämnden noterar att det redan pågår arbete med biologisk mångfald vid 

utbyggnad av nya områden. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslag om att satsa på biologisk mångfald i samband med att detaljplanerna i 

södra Boo byggs ut. Det kan göras genom en satsning på vägrenar och annan 

kommunägd mark i kombination med information till fastighetsägare i området om hur 

man kan planera sin trädgård för att skapa goda förutsättningar för vilda växter och 

insekter.  

Sedan förslaget kom in 2022 har rutinerna för att gynna biologisk mångfald vid 

ombyggnationer stärkts. Det sker bland annat genom att försöka bevara så mycket som 

möjligt av de värdefulla naturtyper som finns på platsen vid utbyggnad av vägar och 

parkvägar i förnyelseområden. Det görs vanligen genom att den befintliga 

jordmånen/förnan samlas in och sedan läggs tillbaka, där så är möjligt. Detta för att den 

befintliga floran ska kunna bevaras till stor del.  Ibland måste massor tillföras och då 

strävar vi efter att använda näringsfattiga massor, som i allmänhet sås i med torktålig 

ängsfröblandning.  

På Nackas hemsida går det att läsa mer om kommunens arbete med biologisk mångfald.  

https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/naturvarden-och-

ekotjanster/biologisk-mangfald-en-uppgift-for-oss-alla. Här finns även råd till den 

enskilde fastighetsägaren, föreningen eller liknande. Det finns också länkar till 

information från olika myndigheter, intresseorganisationer etcetera. Kommunen har även 

ett organ – Naturvårdsrådet för samverkan med föreningslivet i dessa frågor.  

Ansvariga kommunikatörer kommer att kontaktas så att den aktuella sidan samt 

projektsidan för Sydöstra Boo kan tillgängliggöra information om hur kommunen arbetar 

med biologisk mångfald på ett tydligare sätt. 

https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/naturvarden-och-ekotjanster/biologisk-mangfald-en-uppgift-for-oss-alla
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Ängsytor längst med vägrenar kan innebära en ökad kostnad om det slagna gräset ska 

samlas upp efter klippning. 

Förslagen i medborgarförslaget 
Enligt medborgarförslag är detaljplaneringen av södra Boo en unik möjlighet att i ett helt 

villaområde skapa förutsättningar för biologisk mångfald i samband med bygge av ny 

infrastruktur och områdena däromkring. Särskilt vill medborgaren att det ska ske en 

satsning på vägrenar och annan kommunägd mark i kombination med information till 

fastighetsägare i området om hur man kan planera sin trädgård för att skapa goda 

förutsättningar för vilda växter och insekter.  

Enhetens utredning och bedömning 
Enheterna delar förslagsställarens synpunkter och har under lång tid sett det som sin 

uppgift att arbeta med naturen och följer kunskapsutvecklingen inom området. Biologisk 

mångfald har även aktualiserats politiskt och kommer vara en del av den kommande 

naturvårdsplan som majoriteten beslutat och avsatt medel för.    

Sedan förslaget kom in 2022 har rutinerna för att gynna biologisk mångfald vid 

ombyggnationer stärkts. Det sker bland annat genom att försöka bevara så mycket som 

möjligt av de värdefulla naturtyper som finns på platsen vid utbyggnad av vägar och 

parkvägar i förnyelseområden. Det görs vanligen genom att den befintliga 

jordmånen/förnan samlas in och sedan läggs tillbaka, där så är möjligt. Detta för att den 

befintliga floran ska kunna bevaras till stor del.  Ibland måste massor tillföras och då 

strävar vi efter att använda näringsfattiga massor, som i allmänhet sås i med torktålig 

ängsfröblandning. Att arbeta med naturen och inte emot, kan förutom att bidra till 

biologisk mångfald även vara ekonomiskt fördelaktigt på sikt. Som exempel kan nämnas 

att våra vackra hällmarkstallskogar kräver ytterst lite skötsel. 

På Nackas hemsida går det att läsa mer om kommunens arbete med biologisk mångfald.  

https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/naturvarden-och-

ekotjanster/biologisk-mangfald-en-uppgift-for-oss-alla. Här finns även råd till den 

enskilde fastighetsägaren, föreningen eller liknande. Det finns också länkar till 

information från olika myndigheter, intresseorganisationer etcetera Kommunen har även 

ett organ – Naturvårdsrådet för samverkan med föreningslivet i dessa frågor.  

Vi kommer att kontakta våra kommunikatörer för att höra om den aktuella sidan samt 

projektsidan för Sydöstra Boo kan tillgängliggöra information om hur kommunen arbetar 

med biologisk mångfald på ett tydligare sätt.  

Ekonomiska konsekvenser 
Att bygga ut allmänna anläggningar i Sydöstra Boo med hänsyn till den biologiska 

mångfalden, bedöms inte ge några ökade kostnader. Kostnaden för skötsel under 

https://www.nacka.se/boende-miljo/natur-och-parker/naturvarden-och-ekotjanster/biologisk-mangfald-en-uppgift-for-oss-alla
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garantitiden kan dock öka något om vegetation från ytor som slagits även ska samlas upp 

och föras bort. Även framtida skötselkostnader ökar för de ytor där det som slagits 

eventuellt ska samlas upp.     

Konsekvenser för barn 
Tidig kontakt med natur främjar barns utveckling, fysiska och mentala hälsa, samt lägger 

en grund för naturvistelse senare i livet. Studier visar att barn som får en tidig kontakt 

med naturen verkar behålla den som vuxen, vilket kan gynna hälsan på både kort och 

lång sikt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 14 juni 2023 

Bilaga Medborgarförslag,   

 

Poa Hellqvist 

Trafik- och fastighetsdirektör 

Stadsledningskontoret 

Elisabet Rosell 

Kommunekolog 

Enheten offentlig utemiljö 
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